
 PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 21.3.2024 klo 12.00–13.05 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Bäckström Nina  puheenjohtaja 

Alstrand Ulla  jäsen 
Andersson Christian varapuheenjohtaja        

  Lehtilä Elina  jäsen         
  Lindman-Korpi Regina jäsen   
  Nordström Mats jäsen         
  Stolzmann Marianna jäsen  klo 12.10–13.05        
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Helin Robert  Mats Nordströmin ohjaaja 
 
 
 § 11 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

 § 12 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
 § 13 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 
 § 14  Keskustelua alennuskortista Kaarinan uimahalliin 

Christian Anderssonille on esitetty toive, että neuvosto tekisi kaupungille aloitteen 
alennuskortista Kaarinan uimahalliin 18–64-vuotiaille paraislaisille, joille on myönnetty 
jonkintyyppinen Kela-tuki. Kaarina on ottanut alennuskortin käyttöön 1.3.2024. 
Neuvosto keskusteli asiasta ja päätyi siihen, ettei se vielä tee aloitetta, vaan välittää asian 
hyvinvointiasioiden hankekoordinaattorille Pia Hotaselle.  
 

 § 15 Luento: Esteetön ja saavutettava tapahtuma 23.4. 
Vammaisneuvosto järjestää kaksikielisen luennon esteettömyydestä tiistaina 23.4. klo 17.30 
valtuustosali Komentosillassa. Luento on suunnattu urheilutapahtumia järjestäville 
urheiluseuroille ja henkilöille sekä muille kiinnostuneille. Luennoitsijana toimii Finlands Svenska 
Idrott -järjestön Vi också -hankkeessa työskentelevä Lotta Nylund. 
 
 
 

 



 
§ 16 Yhdistysten terveiset 

Kansainvälisenä Downin syndrooman päivänä 21.3. Steg för Steg ja DUV i Västra Åboland -
yhdistykset järjestävät yhdessä Rocka sockorna -bileet Paraisten Brankiksella. Steg för Steg 
järjestää huhtikuussa infotapaamisen tukihenkilöille ja huhti -toukokuussa on käynnissä 
kampanja henkilöstöpulan pysäyttämiseksi. 
 
Diabetesföreningen i Åboland -yhdistys pitää kevätkokouksensa piknikristeilyllä. 
 
Turun seudun AVH-yhdistys täyttää tänä vuonna 50 vuotta ja juhlistaa sitä piknikristeilyllä. 
 
Myös Lounais-Suomen neuroyhdistys täyttää tänä vuonna 50 vuotta. 30.5. vietetään 
kansainvälistä MS-päivää. 
 
Svenska hörselskadade i Åboland -yhdistys järjestää useita matkoja kevään aikana. 
 

§ 8 Esteettömyysasiat 
Ulla Alstrand ilmoitti, että Korppoon seurakuntakodin kuulosilmukka toimii tyydyttävästi, mutta 

että ovet eivät sen sijaan toimi kunnolla. Kirkon vahtimestarin on otettava yhtyettä ovet 

asentaneeseen yritykseen. 

§ 9 Muut asiat 
 Christian Andersson osallistui Varsinais-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvoston 

kokoukseen 6.2. Kokouksessa käsiteltiin muun muassa toimintasuunnitelmaa, turvapalvelua ja 
muutamaa laadittavaa lausuntoa. Neuvosto pääsee tutustumaan lausuntoihin niiden 
valmistuttua. 

 
 Useissa paikoissa keskustassa on isoja tasoeroja jalkakäytävien reunojen ja katujen välissä. 

Sähkömopolla ajettaessa on oltava erittäin varovainen, ettei näissä kohdissa kaadu. Neuvosto 
kutsuu vt. teknisen päällikön Matias Jensénin kokoukseen tulevana syksynä. Kokouksen jälkeen 
suunnitellaan järjestettävän esteettömyyskierros hänen kanssaan S-Marketilta 
vierasvenesatamaan. 

 
Presidentinvaalin vaalihuoneiston ulkopuolella järjestetty Pieni ele -rahankeräys oli onnistunut.   

 
 Viherpalvelusuunnittelija Daniel Falck suunnittelee aistipuistoa Keskuspuistoon ja on hyvin 

kiinnostunut tulemaan neuvoston kokoukseen keskustelemaan esteettömyysasioista. Lisäksi hän 
on tiedustellut neuvostolta, mitä kaikkea näkövammaisten kylttien suunnittelussa tulisi ottaa 
huomioon. 

 
 Mats Nordström on ollut yhteydessä Axxellin kiinteistöjen toimitusjohtajaan Joakim von 

Bergmanniin ja sopinut, että neuvostolla on mahdollisuus tutustua koulukeskuksen 
uudisrakennukseen. Kiinteistön arvioidaan valmistuvan toukokuussa. Neuvosto suunnittelee 
pitävänsä seuraavan kokouksensa Axxellin vierailun yhteydessä. 

 
 Korppoon kirkonkylä suunnitellaan uudelleen. Neuvoston jäsen Korppoosta seuraa 

esteettömyyden huomioon ottamista. 
 



 Neuvoston jäsenet pitävät neuvoston ruotsinkielistä nimeä ”rådet för personer med 
funktionsnedsättning” pitkänä ja hankalana. Jäsenet saavat tuoda seuraavaan kokoukseen 
ehdotuksia lempinimeksi, jota neuvosto voi käyttää sisäisesti. 

 
 27.2. pidettiin vaikuttamistoimielinten yhteinen kokous Hotel Kalkstrandissa. Viisi neuvoston 

jäsentä osallistui kokoukseen. Gilla Granberg aloitti kokouksen informaatiolla kaupungin 
strategiasta, minkä jälkeen osallistujat jaettiin neljään työpajaan, joissa he yhdessä kaupungin 
työntekijöiden kanssa miettivät strategian tärkeitä painopistealueita koskevia ideoita ja 
näkökulmia.  

 Kokous päätettiin työpajojen esittelyllä. 
  
  § 10 Seuraava kokous  

Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 16.5.  

 

 

Parainen 21.3.2024 

 

_______________________   _________________________ 

 Nina Bäckström     Åsa Knuts 
puheenjohtaja     sihteeri 

  
  

 

 

 

 

 

 

  
  

 
 

 
  


